

MAJOR MILESTONES OF THE PAST 90 YEARS

90 年重要發展里程

- 1918** The Bank of East Asia, Limited is incorporated in Hong Kong.
東亞銀行有限公司在香港註冊成立。
-
- 1919** Head Office is established at 2 Queen's Road Central, Hong Kong.
總行於香港皇后大道中 2 號落成。
-
- 1920** BEA's first branch in Mainland China is opened in Shanghai.
在上海開設首間內地分行。
-
- 1930** (circa) BEA shares begin to be traded in the Hong Kong share market.
東亞銀行股份於 1930 年代開始在香港股票市場買賣。
-
- 1952** Singapore Branch is opened.
開設新加坡分行。
-
- 1969** BEA becomes the first Chinese bank in Hong Kong to introduce advanced technology to its operations by installing a state-of-the-art online computer system.
本行完成安裝先進的聯線電腦系統，成為香港首家在營運上採用尖端科技的華資銀行。
-
- 1975** The first Hong Kong dollar credit card, the East Asia BankAmericard, is launched with the Bank of America.
與美國銀行共同推出首張港幣信用卡 — 東美信用卡。
-
- 1982** BEA becomes a founding partner of JETCO, a company formed to introduce a network of ATMs in Hong Kong, Macau, Shenzhen, and Zhuhai.
與多家銀行合作創辦「銀通」，在香港、澳門、深圳及珠海設立自動櫃員機網絡。
-
- 1984** BEA's first branch in the US is opened in New York.
在紐約開設首間美國分行。
-
- 1985** Wholly-owned securities company, Tung Shing Securities Company Limited (renamed East Asia Securities Company Limited in 1998) is formed.
成立全資附屬證券公司 — 東盛證券有限公司（於 1998 年易名為東亞證券有限公司）。
-
- 1989** BEA is one of the six founders of Hong Kong Securities Clearing Company Limited.
本行成為香港中央結算有限公司 6 名始創成員之一。
-
- 1990** London Branch is opened in the UK.
英國倫敦分行開業。
-
- 1992** The Bank of East Asia (Canada), a subsidiary of BEA, is established in Toronto, Canada.
在多倫多成立附屬銀行 — 加拿大東亞銀行。

Major Milestones of the Past 90 Years (continued)

90 年重要發展里程 (續)

1999 BEA acquires full ownership of Blue Cross (Asia-Pacific) Insurance Limited.

本行收購藍十字(亞太)保險有限公司全部股權。

BEA becomes the first bank in Hong Kong to launch comprehensive, multi-channel electronic banking (Cyberbanking) and online stock trading service (Cybertrading).

在香港銀行界中率先推出使用多渠道的全面電子銀行服務(電子網絡銀行服務)和網上股票買賣服務(電子網絡股票買賣服務)。

2001 United Chinese Bank formally merges with BEA (acquired in 1995).

本行與中國聯合銀行(於1995年收購)正式合併。

2002 BEA completes merger with First Pacific Bank Limited (acquired in 2001).

本行與第一太平銀行(於2001年收購)完成合併。

Grand National Bank (acquired in 2001) is renamed The Bank of East Asia (U.S.A.) N.A.

美國大興銀行(於2001年收購)正式更名為美國東亞銀行。

2003 Share registration, corporate secretarial, and business support services are consolidated under Tricor Group, a majority-owned subsidiary of the BEA Group (over 70%).

將證券登記、公司秘書及商業支援服務的業務綜合於卓佳集團營運。東亞銀行集團為卓佳主要股東，佔超過70%權益。

2005 BEA opens state-of-the-art operations centre in BEA Tower, Millennium City 5, Kwun Tung, Kowloon.

本行於九龍觀塘創紀之城五期東亞銀行中心設立先進的營運中心。

BEA and The University of Hong Kong establish the Blue Care Medical Centre.

與香港大學攜手成立寶康醫療中心。

2006 The BEA Group completes its acquisition of National American Bancorp, the holding company of National American Bank.

東亞銀行集團完成收購National American Bank 控股公司National American Bancorp。

2007 The Bank of East Asia (China) Limited, a wholly-owned banking subsidiary of BEA, becomes one of the first locally incorporated foreign banks in China.

在內地註冊成立全資附屬銀行——東亞銀行(中國)有限公司，名列首批在內地開業的外資法人銀行。

2008 BEA Life Limited, a wholly-owned subsidiary of BEA, officially commences business.

全資附屬公司——東亞人壽有限公司正式啟業。

BEA China becomes the first foreign bank to launch RMB debit cards and credit cards on the mainland.

東亞(中國)成為首間在內地發行人民幣借記卡及信用卡的外資銀行。